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For decades secular archaeologists have dismissed the Bible’s account of Joshua’s battle at Ai. It bears little resemblance to the terrain at et-Tell. But what if they’re looking in the wrong place?
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Joshua’s conquest of Jericho is one of the most exciting and popular accounts in all the Old Testament (Joshua 6). The events over the next few weeks, however, are less well-known and often overlooked. But the conquest of the Canaanite fortress (or city) of Ai, recounted in Joshua 7–8, remains of great importance in the history of God’s dealing with His people.1
Like so many other amazing events described in Scripture, the historical accuracy of this one is also under attack. Fortunately, God’s Word gives us light to reevaluate the archaeological evidence.

Sin in the Camp

After Israel’s victory at Jericho, Achan secretly took some of the “devoted things” (Joshua 7:1, NIV). His foolish sin against God’s direct command brought divine judgment on Israel, which suffered a major defeat at the hands of Ai’s king (Joshua 7:2–5). After Achan’s sin was discovered and punished, the Lord sent the Israelites out to battle once again. This time, they won a great victory.

The Bible gives some fascinating details about the countryside and the strategy Joshua used. But since most modern biblical scholars and archaeologists refuse to accept God’s infallible Word as their starting point for interpreting the evidence, they reject the historicity of these events.

For many years, archaeologists excavated a site called “et-Tell,” which they claimed was the Ai of Joshua. The evidence from the site does not line up well with the Bible, so they concluded the biblical account was in error.2 The following assertion is fairly typical: “Archaeology has wiped out the historical credibility of the conquest of Ai as reported in Joshua 7–8.”3
Taking Another Look

Archaeological Discoveries Confirm the Biblical Account
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Archeaological site Maqatir, now thought to be the ancient city of Ai from Joshua 7–8
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The hill to the north of Ai where Joshua’s army encamped is now called Jebel Abu Ammar. Ai’s city gate is in the foreground.
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socket stones used for the gate
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(left) pottery found that dates the site Maqatir to the time of Joshua

(right) remains of an infant inside a burial jar suggesting there were women at the site as is mentioned in the biblical account

Photos courtesy ABR

Any time scholars point to evidence that they claim contradicts Scripture, you can bank on one thing: the Bible is not in error. The problem has to lie elsewhere. There are always alternative interpretations. In this case, was it possible that they were just digging in the wrong place?

Over many years of careful archaeological, biblical, and historical investigation, the Associates for Biblical Research (ABR) discovered that these scholars had, indeed, made this colossal blunder!

Led by Dr. Bryant Wood, ABR identified an alternative site 9 miles (14.5 km) north of Jerusalem called Khirbet el-Maqatir.4 The geography fit the biblical account very well, and so ABR began archaeological excavations there in 1995.

The narrative of Joshua 7–8 provides us with numerous details, many of which ABR has been able to verify.5 After excavating for over ten seasons,6they have revealed persuasive reasons to believe they have uncovered the lost city of Ai. And they believe the discovered evidence confirms the biblical account! Khirbet el-Maqatir fits every single requirement demanded by the biblical text. What follows here are a number of compelling reasons:

1. A hill north of Ai

Joshua’s army “encamped on the north side of Ai, with a valley between them and Ai. . . . So they stationed the forces, the main encampment that was north of the city and its rear guard west of the city” (Joshua 8:11, 13). Due north of our site is a hill called Jebel Abu Ammar. It is the highest hill in the region and provides an excellent tactical position for military operations to be carried out.

2. A fortress gate facing north

When Joshua arrived at Ai with his army, he stood “in front of” Ai on its north side (Joshua 8:11). The “front” of the city would be the wall with a gate. In 1995, ABR discovered remains of the gate on the north side of the city wall, fulfilling a very precise requirement for Ai. The ABR team also discovered socket stones, which held the doorposts of the gate in place.

3. A spot for the ambush forces to hide

Reading through the narrative of Joshua 7–8 carefully, we see that the Lord told Joshua to split up his army (Joshua 8:2). Joshua obeyed and set up an ambush force to the west (Joshua 8:9, 8:12). A candidate for Ai must have a viable location to prepare for attack but remain unseen. Due west of Maqatir is a very steep valley called the “Wadi Sheban.”7 This valley is close to Ai and steep enough to easily hide Joshua’s ambush force.

4. Archaeological evidence

Ai had to be occupied at the time of the Israelite entry into Canaan, in the late fifteenth century BC. The best way to verify such an occupation is to find pottery that can be dated to that same time period. ABR has discovered storage jars, jar rims, sling stones, and other artifacts similar to those from Joshua’s time.8 The west wall of the city has been uncovered and measures up to 12 feet (4 m) thick. Both the pottery near the wall and the size and style of the wall match the time period of Joshua well.

5. Women at Ai

Joshua 8:25 indicates that women lived in the area, despite the fact that women did not normally live at a military fortress. In 2009, our team discovered an infant burial near the gate. The child apparently died in childbirth or soon thereafter. He or she was placed in a pottery jar in what appears to be a ritual burial. The pottery has been dated to the time just before Joshua’s conquest, affirming that women were present at Ai.

6. Evidence of fire

Joshua indicates that the Israelites burned three cities in Canaan: Hazor, Jericho, and Ai (Joshua 8:18–19).9 At Maqatir, we have found evidence for fire in the form of ash layers, heated (calcined) bedrock, burned stones, and “refired pottery.” Pottery from this time period was typically baked in a kiln. When pottery is exposed to intense heat for a second time—as would occur if the city went up in flames—it becomes extremely hard, like concrete. The ABR team has found such “refired” pottery from Joshua’s time in large quantities throughout the site.

7. A Christian memorial?

The Byzantines (ca. AD 324–640) were famous for building churches and monasteries in places where they believed biblical events took place. On the top of the hill of Maqatir, there is a Byzantine monastery that was likely built to commemorate the momentous events of Joshua 7–8.10
8. Other evidences

The Bible provides us with numerous other requirements for a prospective site to be Ai. The city must also be (1) smaller than Gibeon (Joshua 10:2), (2) near Beth Aven (Joshua 7:2), (3) east of Bethel (Joshua 7:2), (4) near Bethel (Joshua 12:9), (5) a desolate place “to this day” (Joshua 8:28), and (6) have a valley north of Ai shallow enough for the king of Ai to observe Joshua and his men (Joshua 8:13–14). All these criteria severely limit any possible candidate for Ai.11
These exciting geographical and archaeological discoveries affirm what the serious Christian already knows: the Bible can be trusted in every detail it records because it is the Word of the living God. We rejoice that He, in His sovereign providence, has allowed these ancient remains to be discovered and confirm the inerrant and infallible revelation of the incorruptible “I AM.”

ABR continues to excavate each year at Maqatir, uncovering more evidence as the Lord wills. Volunteers are welcome to join the excavations, and no experience is required. Visit www. Maqatir.com for details on how you can have a once-in-a-lifetime experience in Israel!

Henry B. Smith Jr. earned his MA degree in theology with an emphasis on apologetics from Trinity Seminary in Indiana. He is the Director of Development for the Associates for Biblical Research and is currently enrolled in the MAR program at Westminster Theological Seminary.
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几十年来，世俗考古学家已驳回圣经的帐户约书亚的战斗艾。几乎没有相似之处，地形等告诉。但是，如果他们正在寻找在错误的地方吗？
 
约书亚征服耶利哥是一个最令人兴奋和最流行的账户在所有旧约（约书亚6）。然而，在未来几个星期内发生的事件，是不太知名的，往往被忽视。但征服迦南要塞（或城市）的艾，讲述了在约书亚7-8，仍然重视在历史上神的处理与他的民族.1

像许多其他令人惊异的事件在圣经中描述的，这一个是历史的准确性也受到了攻击。幸运的是，神的话语，给我们以光明重新评估的考古证据。
罪营
以色列在耶利哥的胜利后，偷偷拿了一些亚干“忠实的事情”（约书亚记7:1，NIV）。他的愚蠢得罪神的直接指挥带来神圣的判决以色列大败艾王（书7:2-5）手中。在亚干的罪被发现并受到惩罚，主给以色列人脱离战斗一次。这一次，他们赢得了一场伟大的胜利。
“圣经”给出了关于农村和战略约书亚使用一些有趣的细节。但是，因为最现代圣经学者和考古学家拒绝接受神的无谬误的话语，他们的出发点解释证据，他们拒绝对这些事件的史实。
多年来，考古学家发掘了一个网站名为“ET-TELL 告诉，”他们声称是约书亚的艾。从网站上的证据不排队以及“圣经”，所以他们的结论圣经记载错误.2，
下面的断言是相当典型：“考古学已经消灭了，历史信誉于约书亚报道征服艾的事(约书亚7-8)"3。
以再看看
考古发现证实了圣经的帐户
 
考古的Maqatir现场，现在被认为是艾来自约书亚7-8的古城
 
山北部的艾约书亚的军队驻扎的地方现在被称为阿布戈阿马尔。艾未未的城门在前台。
 
用于栅插座结石
 
（左）发现的陶器，现场Maqatir当日约书亚的时候
（右）仍然有妇女在现场里面埋葬罐婴儿中提到的圣经帐户
照片由ABR

任何时候，学者指出，证据表明，他们声称违背圣经，你可以考虑一件事：圣经是没有错误。这个问题已在别处。总有一些另类的诠释。在这种情况下，有可能他们只是在错误的地方挖？
多年来的精心考古，圣经和历史的调查，圣经研究（ABR）的联营公司发现，这些学者，事实上，这个巨大的错误！
ABR确定科比木博士的带领下，另一幅土地9英里（14.5公里），位于耶路撒冷以北称为Khirbet EL-Maqatir.4的地理很好符合圣经记载，所以ABR在1995年开始考古发掘。
约书亚的叙述7-8为我们提供了许多细节，许多的ABR已经能够证实.5的挖掘了10多个季后，6他们发现有说服力的理由相信，他们已经发现了失落之艾城。而且，他们相信发现的证据证实了圣经的帐户！ EL-Maqatir Khirbet适合每一个要求，要求以圣经的文本。一些令人信服的理由如下：
1。以北一宗艾
约书亚的军队“在艾城北边扎营，他们和艾之间的山谷。 。 。 。因此，他们驻扎部队，是城北的主要营地和西部后卫之城“（约书亚记8:11，13）。由于我们网站的北部，是一个山称为阿布戈阿马尔。这是最高的山在该地区进行军事行动，并提供了一​​个极好的战术地位。
2。堡垒的大门面朝北
当约书亚来到艾与他的军队，他站在“前面的”艾在其北侧（约书亚记8:11）。 “前面”的城市将门墙。 1995年，ABR发现遗体门北侧城墙上，实现一个非常精确的要求艾。 ABR的团队还发现，该公司持有的门框上，在门的插座结石。
3。伏击部队隐藏点
7-8仔细读通过约书亚的叙述中，我们看到主告诉约书亚分裂他的军队（约书亚记8:2）。约书亚服从，并成立了一个伏击力的西部（约书亚记8:9，8:12）。艾城的候选人必须有一个可行的位置准备攻击，但仍看不见。正西Maqatir是一个非常陡峭的山谷称为“旺地蛇般。”7，这个山谷接近艾和陡峭的，足以轻松隐藏约书亚的埋伏力。
4。考古证据
艾当时的以色列人进入迦南地，在公元前十五世纪后期被占用。验证这样的占用，最好的办法是找到可以追溯到同一时期的陶器。 ABR发现储存罐，罐子轮辋，弹石，和其他文物类似于从约书亚的时候.8，西城墙已被发现和测量高达12英尺（4米）厚。附近的墙上，墙上的大小和风格的陶器约书亚匹配的时间段。
5。女性在艾
8:25约书亚表示，居住在该地区的妇女，尽管事实上，妇女通常没有住在一个军事要塞。 2009年，我们的团队埋葬门附近发现了一个婴儿。孩子显然死于分娩或此后不久。他或她被放置在一个陶罐，这似乎是一种仪式埋葬。陶器已订立约书亚征服前的时间，肯定妇女在艾。
6。火证据
约书亚表示以色列人烧毁三个城市在迦南：夏琐，杰里科和AI（约书亚记8:18-19）.9 Maqatir的，我们已经发现的证据形式的火山灰层，加热（煅）基岩，烧火石头，“陶器加热。”陶器这段时间内，通常在窑中烘烤。当陶器第二次会出现，如果在火焰的城市去面对酷暑，它变得坚硬无比，像混凝土一样。 ABR团队已经发现了这样的“加热”整个现场从约书亚的时间大量的陶器。
7。基督教具有纪念吗？
拜占庭（约公元324-640年）是著名的教堂和修道院的地方，他们相信圣经事件发生。在山上的Maqatir的顶部，有一个拜占庭修道院，可能是为了纪念重大事件约书亚7-8.10

8。其他的证据
“圣经”为我们提供了许多其他的要求，为未来的站点是艾。该市还必须（1）小于基遍（约书亚记10:2），（2）靠近伯亚文（约书亚记7:2），（3）东部伯特利（约书亚记7:2），（4）附近伯特利（约书亚记12:9），（5）一个荒凉的地方“这一天”（约书亚记8:28），（6）有一个山谷北部的艾足够浅艾城的王观察约书亚和他的手下（约书亚记8 :13-14）。所有这些标准严格限制任何可能艾的候选人.11

这些令人振奋的地理和考古发现确认什么严重的基督徒已经知道：“圣经”中的每一个细节，它记录了，因为它是活着的上帝的话语，可以信任。我们欣喜，他在他的主权天意，让这些古代遗迹被发现，并确认无误的和无误的启示清廉“我是永恒的。”
ABR，继续挖掘每年在Maqatir，发现更多的证据作为主遗嘱。欢迎志愿者加入发掘，不需要经验。访问www。 Maqatir.com的详细信息，你如何能在以色列有一次在一个千载难逢的经验！
小亨利·B·史密斯赢得了他在神学硕士学位，并强调在印第安纳州圣三一学院的辩护。他是圣经研究为联营公司的开发总监，现正攻读MAR计划在威斯敏斯特神学院。
